客家文化產業研究所

Graduate Institute of Hakka Cultural Industry

一、必修科目Required Courses

756001
專題討論（1）
1
必
輪授

本科目主要針對客家文化與產業議題，作實徵基礎研究作深入探討分析討論，並進而發展出個別研究的方法與工具。

756001
Seminar (1)
1
Ｒ 
All Teachers
The subject is designed to in-depth analysis and discussion of empirical foundations of research in Hakka Cultural Industry, and development of students’ special areas of research methods and instruments.

756002
專題討論（2）
1
必
輪授

本科目主要針對客家文化與產業議題，作實徵基礎研究作深入探討分析討論，並進而發展出個別研究的方法與工具。

756002
Seminar(2)
1
Ｒ 
All Teachers

The subject is designed to in-depth analysis and discussion of empirical foundations of research in Hakka Cultural Industry, and development of students’ special areas of research methods and instruments.

756003
客家文化產業專題
３
必

課程內容主要依客家歷史傳統及地理區位，探討區域性客家產業及與社會文化的關係。以觀光與休閒產業、生活產業及社區發展產業為專論主軸，由社會學及經濟學角度，論述客家產業型態變遷與發展趨勢。

756003
Special Topics on the 
３
R


Hakka Industry

The introduction of the Hakka Industry is to discuss the relationship between regional Hakka industry and social culture based on history and geography. Three topics, tourism and leisure industry, life industry and community development industry, are focused to illustratae the style of Hakka industry and trend of development..

756004
碩士論文
６
必
各教師

每位碩士班研究生選定論文題目，再由各指導教授指導下進行實驗、研究，並依據實驗研究結果完成論文撰寫。

756004
Master Thesis Research 
６
Ｒ

  All Teachers
Graduate students propose their research project, complete experiments and write a thesis under advisor supervision.

二、選修科目Elective Courses

756005
研究方法
3
選


課程目的在幫助學生如何執行專題研究，充實方法論之專業訓練，並能夠評鑑相關之學術論文。教學內容包括：各種研究方法、執行專題研究、撰寫學術論文之介紹與評論等。

756005
Methodology of research
3
E


The aims of this curriculum are to teach students, how to execute research, enrich methodological knowledge, and enable to comment thesis. The contents of this course include to introduce main kinds of methodology, how to execute professional studies, and write thesis well, as well as how to make comments on professional papers.

756006
文化研究導論
2
選


文化研究是一個跨學科的研究領域，它將文化當作表意實踐活動，並置文化於社會權力的脈絡中來探究。本課程旨在幫助學生了解文化研究的一些基本分析的概念和做法。透過相關理論文獻的閱讀、引介，使學生了解文化研究的脈絡、知識傳統及研究領域，包含全球化、後現代、性別文化、族群認同、媒體與文化再現、後殖民文化論述等。最後期許學生能運用所學理論，針對當前客家文化現象進行分析。
756006
Introduction to Cultural Studies
2
E


Cultural studies is an interdisciplinary field of research, it will be cultural as ideographic practice activities, and set to explore the culture in the context of social power. This course is designed to help the students familiarize with some fundamental analytical concepts and practices of Cultural Studies. Through the introduction of the theoretical literature,　students should be able to gain an initial understanding of the context, knowledge tradition and field of research about culture study, including globalization, post-modernism, gender culture, ethnic identity, media and cultural representation, post-colonialism etc. This course is also expected that they can apply them to the current Hakka culture phenomena.
756007
民俗藝術專題
3
  選

本課程經由各種民俗藝術的介紹、欣賞與探討，使學生對民俗藝術的形式、內涵有具體而深層的體會，進而培養民俗藝術的鑑賞素養、多元的文化視野，並學習將本土民俗藝術資源，應用於觀光旅遊產業、社區發展之上。探討主題包括：傳統工藝、民間技藝、戲曲歌謠、建築藝術、民間信仰與藝術等面向。
756007
Special Topics on Folk arts
3
E


The primary goal in this class is to help students understanding the form and connotation of folk arts, in order to improve the ability and literacy of appreciation, multicultural perspective. After the learning, the students will have a few basics about the management of folk arts resources and could apply them to the Hakka tourism industry and community development. The course will focus on the following faces: traditional crafts, folk arts, drama, folk songs, architectural art, religion and arts etc.

756008  客家經濟與政治
3
選


在多元觀的政經研究途徑下，分別就客家政治、經濟與公民社會三大領域撰寫不同主題的專門論述，共分九章，包括：客家政治與經濟導論、客家政治與民主發展、客家法律與制度、客家行政與政策、客家社區治理、客家經濟與產業發展、客家文化政策與文化創意產業的發展、客家數位內容產業、客家企業家精神與倫理。

756008
Hakka economic and political
   3
      E 


In view of the diverse political and economic research approaches, respectively, on the Hakka political, economic and civil society written three areas devoted to different topics, divided into nine chapters, including: Introduction to Hakka political and economic, political and democratic development of Hakka, Hakka legal and institutional, administrative and policy Hakka, Hakka community governance, economic and industrial development of Hakka, Hakka cultural policies and the development of cultural and creative industries, the digital content industry Hakka, Hakka entrepreneurship and ethics.

756009
客家產業市場研究
3
選


瞬息萬變的經濟情勢中，獨特且具行銷決策意義的市場情報是商業活動成功的必要條件。

756009
Hakka industry market research
3
          E
Changing economic situations, unique and meaningful market intelligence marketing decisions is a necessary condition for successful business activities.

756010
產業風險分析
3
選


在強敵環伺的競爭環境中，在勇氣和決斷力之外，洞悉風險、前瞻市場以維繫企業成長、永續經營的萬全策略。

756010
Industry Risk Analysis
3
E


Amid intense competition in the competitive environment, the courage and determination, the insight into the risks and looking forward to the market in order to sustain business growth, sustainable business foolproof strategy.

756011
產業與區域分析方法專題
2
選


產業與區域析方法則是達成社會科學研究目的的科學工具。所謂「工欲善其事，必先利其器」。使用適當的工具，即可使規劃的工作達到事半功倍的成效。本課程即是在簡介從事產業與區域析方法所必須經常使用的分析方法及數理模型。包括人口預測模型、經濟活動及就業分析方法，土地使用與交通需求模型，以及模型調適（Model Fitting）。在使學生了解及熟習產業及區域分析的基本理論與分析模式，瞭解產業與區域研究之量性實證分析方法； 使研究生具備選擇或建立合適分析方法的能力；提供研究生實際操作各種常用分析方法的經驗。

756011
Theory and Method: Industry and Region
2
     E 


Industrial and regional analysis method is the science tools to achieve social science research. "We must first sharpen his tools."The proper tools can make the planning of the work easy to achieve a multiplier effect. Enable students to understand and familiarize themselves with the industrial and regional analysis of the basic theory and analysis model ,and understand the industry and regional research quantitative empirical analysis.

756012
文化資產與保存
3              選

因為當前產業消失的速度極快，本課程將從文化保存觀念談起，再探討新舊文化資產保存法的政策面與架構面，並闡釋其保存的內涵與趨勢，讓學生了解文化資產保存的脈絡與建立完整性的體系；其次以實際案例認識客家社區文化資產的重要性，以加強推動文化資產保存維護工作。

756012
Innovation of Hakka Cultural Industries
3      E
Because the speed of present industry's disappearance is extremely quick , this course will speak from keep the idea in culture. And then probing into new or old culture assets and keeping the policy and structure of France , and explain its intension and trend kept. The systems of train of thought and setting-up integrality of letting the graduate student understand culture assets and keep. Secondly realize the importance of the culture assets of Hakkas' community with the real case, promote culture assets to keep the work of safeguarding in order to strengthen.

756013
文化書寫研究
2
選


本課程主要在教導學生認識文化書寫的定義與面向、價值，透過研讀文獻史料中的文化書寫與文化評論，了解客家民俗、社會、信仰、性別及族群的書寫技巧與方法，進而培養學生發掘文化資產並以文化創意方式呈現，及以故事或文化書寫行銷地方之技能。
756013
The Study of Cultural Writing
2
E 


The primary goal in this class is to help students understanding the theory of knowledge of cultural writing. Through reading relevant culture writing and cultural criticism in historical documents, students should be able to gain an initial understanding of the techniques and methods of cultural writing, including folklore, society, belief, gender, literature, ethnic group etc. This course is also expected that they can apply them to the current Hakka culture creative industry and local marketing.

756014
地方史與家族史研究
2
選

　　本課程目的在於認識六堆地區的發展史及家族網絡的建立。以整合歷史、文化、系譜學、傳記學的知識，培育學生的多角度視野和讓學生掌握探究式學習。
756014Research of Local History and Genealogy    2  E
    The purpose of this course is to study the Local History and Genealogy of the Liudui Area. To Integrate knowledge of the history, culture, genealogy and biography for students so as to enhance their vision and inquiry-based learning.
756015聚落文化與社區發展
3    選

　　本課程目的在於認知六堆聚落文化與社區發展的關聯。訓練學生由聚落研究切入小區域文化研究的實做能力，以及對小區域的觀察能力與分析能力， 以培養學生由聚落生活的內容，推演地域生活的特色，進而歸納其地域文化的特質。

756015  Settlement Culture and community development   3  E
    The purpose of this course is to provide reference and foundation for future studies in community development through reading and criticizing readings about Liudui Area Hakka settlement and community development, future trend and Summarized.

756016文化與人地關係專題
3    選

　　「人」與「地」是地理學的兩大基本要素，「人地關係」一向被認為是地理學研究三大傳統之一。客家庄與水共生、客家族群與環境共存，實因「人地關係」乃形成「客家人文地理景觀」的原因，但在「客家文化」的研究上，「人地中的【地】」的主體角色常被簡化了。課程培養學生在客家文化研究中對人地關係的正確認識，選擇合適的研究切入點、訓練學生在田野實務中，對地關係的觀察能力及分析能力、.培養學生人地關係的具體發展內容，推演客家地域生活的特色，歸納客家地域文化的特質。
756016  Theory and Method: Culture、Man and Land      3    E
    This course will cover following topics: 1. Introduction - Man-Land Relation ; 2. to study the related issues about Hakka and Settlement, including the history of settlements, the development of settlement, spatial organization, and their conservation and adaptive use;3.A Theoretical Study of Hakka on the Regional System Coordination and Lasting Development Between man and Land, 4. with development of economy and society, people should reconsider the relation of nature and human and put the coordinated and harmonious theory of human nature symbiosis into practice.

756017
空間的文化與社會專題
3
選


空間的生產及設計牽涉了複雜的權力運作，背後並隱含了意識型態與刻板印象，但透過多元文化主義的觀點，不僅可以打造出新的，更符合大眾需求的公共空間，空間也有可能可以型塑出新的權力關係。在「客家文化研究」對空間(權力、性別)、人地關係理論「新考量」，培養學生對空間、空間性的觀察能力及分析能力。使學生由空間感(地方感、鄉土感)的具體發展內容，推演客家地域生活的特色，歸納客家地域文化的特質。
756017  Topics in Culture and Society of Space
3
    E


From reading various space issues classics, we will have a systematic understanding about the various different aspects of  the  culture and society of space. Meanwhile we will reflexive observation and thinking inside the city that we live in, and find the various phenomena of modern society. Students learn “production of space”, “mental space、physical space、social space、The Production of Space 、real-and-imagined, social, third space and other essential basic skills, and bridge our society.

756018
客家語專論
3
選


本課程旨在介紹客家語的特徵，學習客家語言的記音與文字書寫，論述客語詞彙與諺語的智慧，講流利的客家話，學習用流利的客家話演說，並從事廣播製作。
756018
Special Topics in Hakka Language
3
E 


The primary goal in this class is to help students understanding Hakka language. First, we will introduce the characters of Hakka language, learning how to write, speak Hakka language. Second, we learn Hakka’s words by Proverb, practicing talk Hakka language fluently by speech. Finally, students will do apply these to make radio program.
756019
客家文化與社會
3  選

探討客家族群集體性的文化與社會特徵，例如習俗、信仰、美食、建築、服飾、傳統觀念等，無論是物質文化或精神文化所反映出背後的社會組織性格或環境差異的影響，都要通盤的思考，還需要注意各地區的演變異同與顯現出在地化的特色等。

756019
Culture and Society of Hakka
 3  E
This course will detect the collective character of Hakka’s culture and society, such as custom, belief, delicacies, dress, traditional ideas and etc. We must have comprehensive thinking to take notice not only the material culture but also the spiritual culture which would reflect the behind influence between the social organization and diversity environment. Then, we need to watch out the similarities and dissimilarities among the each area that could reveal the distinguishing feature of localization.
756020
客家產業經營與管理
3
選


本課程旨在使學生了解休閒產業的本質、型態、開創，與經營管理的原理與方法。

756020
Hakka industrial operation and management
3
E 


This course aims to enable students to understand the nature of the leisure industry, patterns, creating, and management principles and methods.

756021
統計分析與應用
3
  選


本課程旨在介紹一系列關於SPSS的多變量變異數分析技巧。對於社會科學的實踐者與研究員而言, SPSS分析結果報表的解釋將著重在啟發式的結果探索, 而非過度注重數學的解釋。課程相關主題包括:使用SPSS的單因子/多因子變異數分析; 群組分析;信度分析; 因素分析; 迴歸分析; 與多變量變異數分析。

756021
Statistical Analysis and Application 
3 
E
The course aims to introduce a series of SPSS multivariate analysis of variance techniques. For social science practitioners and researchers concerned, SPSS analysis results report will focus on the heuristic interpretation of the results of exploration, rather than excessive focus on mathematical explanation. Course-related topics include: the use of SPSS single factor / multi-factor analysis of variance; cohort analysis; reliability analysis; factor analysis; regression analysis; and multivariate analysis of variance.

756022
客家飲食文化研究
3
選


客家飲食中有許多代餐飲料，讓其發揮效果，在調節人體機能狀態上扮演好角色，改善其營養指數將是探討重點。

756022
Hakka food culture studies
3
E


There are many generations of Hakka food diet feeding, let an effect on the state in regulating body functions play a good role in improving their nutritional index will be discussed priorities.

756023
文化美學專論
3
選


本課程係從文化美學的角度，探究客家歷史文化中殊異的文化特質與美學取向。包含生命倫理與人格美學、客家常民文化與藝術、全球化論述與族群美學、後現代消費時代的美學等，期使學生認識客家文化藝術之美、培養藝術鑑賞能力及美學素養，以及運用美學觀念評析客家文化產業中的美感表現。
756023
Special Topics on Cultural Aesthetics  3
E 


The primary goal in this class is to explore the traits and aesthetic orientation of Hakka history and culture. Through the introduction of the theoretical literature, students should be able to gain an initial understanding of the cultural aesthetics, including life ethics and personality aesthetics, civic culture and arts, globalization and aesthetic culture of the ethnic groups, consuming aesthetics in post-modern society etc. This course is also expected that they can apply them to the current Hakka culture creative industry.
756024文化與藝術管理
3    選

文化與藝術管理課程將提供職業導向的資源，學生可為將來的藝文產業生涯預作準備。本課程著重於博物館等文化設施的經營與管理，以培養學生對博物館的興趣與瞭解，使博物館成為未來專業發展、自我學習、或是生活休閒的管道。
756024
Culture and Arts Management
  3    E
Culture and Arts Management studies offer vocationally orientated resources to prepare students for a management career in the arts industry, including the performing and visual arts, cultural policy and arts administration.

756025
客家民俗與節慶活動
3   選

本課程目的在於瞭解客家民俗及節慶活動的本質，探討民俗節慶活動與地方價值的關係，解析如何以民俗與節慶活動創造與持續提昇地方價值，進而達到地方永續之目標。

756025 Hakka Folk Customs
3    E
The main purpose of this course would realize the nature of the Hakka folk and festival. Discussing the relationship between the festival activities and the value of the region. Also analyze how to create and maintain the regional value with Hakka folk and festival activities, achieved the purpose of continue to promote the regional value forever.

756026
客家文化產業創新專題
3   選

文化創新是國際潮流下的新思維，其揉合歷史文化的保留，並經由現代化的產銷經營模式與文藝思潮的創作，發展出一套活絡文化資產，提供充份體驗與認知的產業運作方法，使得社區與顧客皆能夠享受優質的文化生活，同時藉由文化創意締造地方產業的永續發展。
756026 Innovation of Hakka Cultural Industries
3    E
The culture innovation is a new thought of the international trends. It preserves the historic culture and develops a series of culture property through the modern production and marketing management model as well as the literature and arts creation to provide a industrial operating method with sufficient experience and perception to allow community and customers to enjoy the quality culture life meanwhile creating the sustained development of local industry through the culture creation.

756027
地理資訊系統特論
3
選


地理資訊系統是近年來發展的一種環境資源管理工具軟體，運用電腦科技來整合各種不同來源的空間資料，課程將介紹地理資訊系統的發展、基本操作功能、地理資料庫建置及主題地圖的繪製，使學生了解地理資訊系統的理論基礎及相關應用，透過一人一機的操作使同學能運用這項新的工具軟體，製作簡單的地理資料庫及統計地圖，使學生於修習本課程後能夠理論與實務兼備。

現今對於地理資訊系統所做的應用研究相當的豐富，但對於客家地區的應用研究卻是少之又少，因此這部份是值得我們去加強開發。本課程將針對客家地區之文化產業資源做深入的調查，並透過地理資訊系統建置一套完整的資料庫及查詢系統。

756027
Topics in Geographical Information System
3
E 


Nowadays, the applications of Geographic Information Systems in non-hakka areas are much more than in hakka areas, so this is value to advance. This course will investigate the cultural industries resources of hakka area deeply, and establish a complete database with a query system through the Geographic Information Systems.

756028社區營造專題研究
3
選


了解社區營造的基本理念、意義與功能，討論台灣社區營造觀念的形成與政策內容，以及客家社區營造規劃與執行的策略。以實際客家社區營造案例探索、討論、行動研究等方式，使研究生理解社區營造實務需要處理的各種課題，以及分析與改善社區所處狀態的各種觀點。

756028
Study of Communities Empowering     3
E


Understand basic idea , meaning and function that the community builds．The community of Taiwan of the discussion builds the forming of the idea and policy content , and Hakkas' community builds the tactics planned and carried out．Build the case in way of exploring , discussing , taking action to study etc. with the real Hakkas' community．Make the graduate student understand the community for building various kinds of subjects that the practice needs dealing with, and analyse and improve various kinds of views of living in state of the community.

756029
客家傳統建築與聚落
3
選

建築是文化的載體，尤其台灣南部還保存了許多傳統合院建築。這堂課將帶大家認識並且論述合院建築的格局、時代特徵、建築風格、建築價值、建築與風水，並帶領學生勘查客家歷史建築，論述其文化資產的價值。

756029
Study on Hakka Traditional
 3
E
Architecture and Village

We believe that architecture carry the culture, especially south of Taiwan kept a lot of Hakka traditional architecture all the time, like San-He-Yuan, that is Courtyard House in Taiwan. In this class, we discuss some topics about architecture, include: pattern, character, style, value, Feng-shui. In addition, we will understand these in practice, like explore Hakka traditional architecture, and explain value of cultural properties conservation.

756030
客家學英文文獻選讀
3
選


領域之文獻作為閱讀之中心，培養學生能分析英語構句、增加認讀字彙，並能加速閱讀專業英文之速度。
756030
Selected Readings of Hakka
3
E 


Curriculum as a reading of the literature, students can analyze English sentence structure, increasing to recognize and read words, and can accelerate the speed of reading professional English.
756031
文化觀光專題研究
3
選


一些文化觀光的定位、分類、特性及研究方法，提供進行獨立研究之用，並列舉很多基本原理，導入代表性景點案例加以分析說明。

756031
Case Studies of Culture and Tourism
3
E 


Some cultural sightseeing location, classification, characteristics and research methods that provide for independent research purposes, and cited many of the basic principles of imported cases to be analyzed illustrate representative Attractions.

756032
客家產品市場行銷
3
選


本課程主要目的在於提供學習者瞭解有關如何針對客家產也進行市場分析與調查的議題。本課程將討論一個社會系統如何從事研究設計、調查、分析、與報告的撰寫。學者者在習得本課程後將可對如何針對客家產品市場行銷有進一步的認識。

756032
Hakka Product Marketing
3
E 


This course aims to provide learners with information on how to produce for Hakka also conduct market analysis and research issues. This course will discuss how the system of a society engaged in study design, investigation, analysis, and report writing. After the learning, the students will be on how the Hakka product marketing for further understanding.

756033
企畫設計與專案管理
3
選


本課程主要目的在於提供學習者瞭解有關如何針對客家產也進行市場分析與調查的議題。本課程將討論一個如何將設計運用在企業組織的商場上，設計者也要俱備專案經理的管理能力、從企劃提案的撰寫、與客戶的溝通、多人合作時的協調、成本與報酬率的概念、行銷簡報。

756033
Planning Design and Project Management
   3
  E 


This course aims to provide learners with information on how to produce for Hakka also conduct market analysis and research issues. This course will discuss how to design a business organization used in shopping malls, designer also ready ability to manage a project manager, from the planning proposal writing, communication with customers, multiplayer co-coordinated, cost and rate of return the concept of marketing presentations.

756034
地方文史與文化創意
3      選

本課程在建立地方文史研究之基礎與概念；理解地方文化與區域社會建構之間的關係。應用地方文史知識於鄉鎮誌書寫、報導文學、鄉土教材等方面，並轉化地方文史素材成為藝術展演之內容，還有引導學生理解，以培養學生具備文史工作內容的學習與規畫。
756034 Local History and Cultural Creativity  3       E
    This course is the basis for the establishment of local history research and concepts. Another material into local culture and history as arts festivals and the cultural creativity marketing practices in order to work with the cultural and historical content of practice report.

756035
文創商品之策略與行銷
3      選

本課程在引導學生了解故事品牌行銷手法，創造個人品牌故事。訓練學生透過影像的敘事手法，從影像文本的解讀，語境分析到腳本撰寫，一直到行銷元素的置入，以培養學生如何為文創商品說故事，塑造品牌生命力，提升商品品牌魅力。
756035 Cultural and Creative Product Marketing Strategies     3     E
This course is the students to understand the story of brand marketing techniques with create a personal brand story, and Students how to tell a story of cultural, creative products, build brand vitality, enhance Brand charm.

756036
 藝文活動展演實務
3      選

本課程在引導學生認識藝文活動展演的內容，結合理論、實務與個案研究，培養學生具備創意設計能力，並培養學生進入職場所應具備之藝文化活動的規畫與行政管理能力。
756036 Practice of Literature or arts activities      3    E
The aim of this course is to combine the practical experiences and academic theories for students so as to enhance their creative design abilities of job competition.

756037
語言與文化專題
3
    選


本課程主要在教導學生認識語言與文化的相關知識與學理。意圖透過文化語言學、社會語言學的理論與方法，探討語言、文化之間的關連性，包含語言與思想、民俗、社會、信仰、性別、文學、族群關係等層面，藉以喚起學生對語言學習、保存的重視，進一步增強語言表達運用之能力。

756037
Special Topics on language and culture   3  
   E 


The primary goal in this class is to help students understanding the theory of knowledge of language and culture. Through reading relevant culture linguistics, sociolinguistics articles and discussion, students should be able to gain an initial understanding of the relationship of language and culture, including thought, folklore, society, belief, gender, literature, ethnic group etc. It can also let students experience the importance and interest in learning and preservation , and will promote the ability of applying language.
756038
客家音樂與戲劇
3
  選


本課程以客家傳統音樂與戲劇文化介紹、欣賞與探討為主，使學生對客家音樂與戲劇的形式、內涵有具體而深層的體會，進而培養藝術鑑賞的素養、多元的文化視野，以增進音樂與戲劇文化資源的保存與創新。探討主題包括:客家音樂概說、客家八音文化、客家歌謠文化、傳統客家戲曲、現代客家戲劇、兒童劇等。

756038
Hakka Music and Drama      3
      E 


The primary goal in this class is to help students understanding the form and connotation of Hakka music and drama, in order to improve the ability and literacy of appreciation, multicultural perspective. After the learning, the students will have a few basics about the management of Hakka music and drama resources and could apply them to the Hakka creative industry. The course will focus on the following faces: Introduction to traditional Hakka music, Hakka tea- picking drama, Hakka folk songs, Hakka Ba-yin music, children drama etc.

756039
地理資訊實務與應用專論
3
選


旨在培育學生對於科學理論與GIS分析工具之整合應用為主題完成學術研究。期望學生能由此課程瞭解提昇地理資訊系統專業模組應用，進而進行資料收集、分析與處理，以獲取相關環境資訊(空間、人地關係、歷史脈絡)，以及協助碩士論文研究之進行。本課程主要為3D模式的建立與應用、空間分析(商區)、水文分析、影像處理分析、網路分析、區位分析、網路地理資訊系統的建立與應用等。

756039
The application and Practice in Geographical Information System       3       E 


Nowadays, the applications of Geographic Information Systems in non-hakka areas are much more than in hakka areas, so this is value to advance. This course will    integrate the professional extension modules like 3D 、Spatial 、network 、Regional analysis and  Image processing technologies. of  Academic research deeply，and establish a  complete database with a social-economic system and historical map through the Geographic Information Systems. t attempts to help students to use those tools in survey, nature resources investigation, environment, ecological monitor, and disaster first acid. With those technologies they can solve problems more efficient.

756040
景觀規劃與經營
3
選


旨在於提供志趣於社區營造規劃領域者，有關景觀形塑與良好環境規劃的技術，認識從空間發展計劃設計、活動引入適切性、景觀及環境規劃的設計、經營管理過程之理論與實務。藉由了解空間營造的過程，思索如何對居住家園、社區、都市，進行生活環境的改造。促使學生能夠充份了解環境規劃的分析方法後，於社區營造案、休閒經營或活動企劃案之研擬，培育學生具備撰述規劃分析報告、個案研究、現場分析及替選方案的研擬等之相關技能，進而吸收實務經驗，以強化畢業後應付此類規劃挑戰之技能與經驗。

756040
Topics in Landscape and Environmental Planning
3
    E 


This course is to introduce the basic concept of Landscape and environment planning , principle, type, information system, supply and demand of Environment and resource planning , project assessment, environmental impact statement and assessment, financial planning, management plan, computer aided planning…etc.
756041
社區產業發展設計
2
選


了解「社區產業」在台灣起源於早期社區營造中所進行「文化產業」的一環，特別注重以地方或社區為單位的一種經濟行動。培養學生如何透過社區產業發展由一個自成小社會的地區裡，到在地居民針對社區的文化傳承、環境再造、產業振興、終身學習、健康營造等等公共事務與生活的總體，以居民參與、由下而上、自主創意、永續經營的方式與理念，共同經營與創造的實踐。

756041
Community Industry Development and Planning
2
   E 
"Community industry" in Taiwan is originated in the early community empowering and conducted in the "cultural industries" in a ring, we pay particular attention to local or community as a unit of an economic action .Make the graduate student understand the community for building various kinds of subjects that the practice needs dealing with, and analyse and improve various kinds of views of living in state of the community.
756042
社區文化活動規劃與評估
3
選


了解社區文化活動如何整合創意、公關、財務、行銷、管理等專業能力與人才，使得活動能夠統合整體、運籌帷幄。培養學生不僅要讓活動企畫構想突出、預算精確，還要讓有限的資源發揮倍數效應，使活動能符合或更勝出預期目標。

756042
Community Cultural Activity Planning and Assessment  
3
 E 
Learn how to integrate creative cultural activities, public relations, finance, marketing, management and other professional abilities and talents of Hakkas’ community, and making the whole event can be unified and strategizing. Students not only highlight the idea to make activities Planning, Budget accurate, but also the limited resources to achieve the multiplier effect, so that the activities can meet the desired objectives or, more wins
756043
客家產品開發與設計
3
選


近年來台灣積極推動地方發展，目的在於保護地方文化不會受到全球化影響而逐漸消失，進而開始推廣地方的發展與建設。擁有客家文物資產，讓更多人能夠了解客家文化是目前刻不容緩的事情。
756043
Hakka product development and design
3
         E 
In recent years, Taiwan is actively promoting local development, aimed at protecting the local culture will disappear gradually affected by globalization, and then began to promote local development and construction. Has Hakka heritage assets, so that more people can understand Hakka culture is an urgent matter.

756044
消費者行為專題研究
3
選


消費者行為是科學也是藝術，在構建研究架構上參考、高階經營決策者掌握市場、行銷人員擬訂策略，更能讓消費者了解自身與企業行銷活動的影響。
756044
Monographic study consumer behavior
3
    E 


Consumer behavior is also the art of science in building a research reference architecture, high-level decision-makers abreast of market operations, marketing personnel development strategy, but also allow consumers and businesses understand their marketing activities.

756045
觀光工廠專題與研習
3
選


學習基本規劃觀光工廠產品主題、廠區空間規畫、導覽解說與體驗設施、企業形象與文宣設計與觀光工廠營運模式。
756045
Tourism Factory project with learning
3
E 


Learn basic planning tourism factory product theme, factory space planning, guided tours and experiences facilities, corporate image design and factory tour with propaganda operation mode.

756046
數位文化創意專題
3          選

本課程著重於文化創意環境中關於創意產業經營和獨特管理面向的相對關係之介紹，期使學生具備客家文化的地方藝文現況的理解與鑑賞。
756046 Designing Digital Cultural Creative Project   3           E
    This curriculum introduces students the operation and management of the creative industries. It also trains students have the status of understanding and appreciation of Hakka cultural arts.

756047
客家文化產業研習
3                選

本課程著重認識客家文化產業。促使學生能體驗文化創意產業界成功之精神與經驗交流分享，並提供學生認識不同產業領域中，大小規模、公立或私立文化藝術機構的管理實務工作。

756047 Thorough study Hakka Cultural Industry   3          E
The object of this course is to cultivate students to possess experiences and competence of Hakka Cultural Industry. And then, understanding of different industries to provide students with practical work management.

756048
文化導覽解說
   3
          選


近年隨著國內深度旅遊風氣的普及，文化資產解說模式呈現出豐富而多元的形貌。本課程旨在培訓修課同學了解客家鄉土資源、文化資產的文史背景與內涵，熟習文化導覽的相關知識與技巧，並藉由實務的解說與導覽演練，培育全方位文化導覽解說人才。
756048
Culture Guide and Interpretation
      3
E 


In recent years, along with the domestic in-depth traveling atmosphere's popularization, the interpreting pattern of cultural property presents rich and diverse appearances. This class is for the purpose of training the attending students interpreting the history background and connotation of cultural property and familiarize with some fundamental concepts and practices of Culture Guide and Interpretation. This course also helps to develop students’ professional skills of tour guide by on-site training and practices.

756049
客庄文化生活環境營造
   2          選


使學生了解客家委員會客家文化生活環境營造補助計畫內涵，期培育客庄環境生活營造所需規劃人才。透過規劃實習之演練，使學生具備實際從事客庄環境生活營造之專業能力，日後成為客庄之規劃種子人員，透過實習參與訓練團隊合作之協調與地區民眾溝通技巧。

756049
Practices in Hakka Village Environmental Planning
     2
     E 


Enable students to understand the living environment grant program of Hakka Affairs ,and cultivate the Planning personnel of living environment in Hakkas’ villages and community. Through the internships of planning exercises, the students have actually engaged in professional ability to plan the living environments in Hakkas’ community and carried out. Make the graduate student understand the community for building various kinds of subjects that the practice needs dealing with, and analyse and improve various kinds of views of living in state of the community

756050
專案實務管理與研習
   2          選


本課程在促使在學同學，能夠充分了解我國公、私部門中各類型專案研究計畫之緣起、成果經過、競標方式、議價簽約程序、計畫執行與管制、專案簡報製作、審查與QA、專業經理人(專案經理)的、計畫財務效益與管理、結案與驗收等之整個計畫生命週期；同時培育同學在未來不管是繼續升學或進入職場均有具備撰述研究（工作）計畫(業界稱服務計畫書、企劃書、Proposal)，實習專案小組合作與現場簡報與從事計畫執行與管理之相關知識及技能，進而吸取實務界經驗，以強化畢業後在職場上，應付此類挑戰之技能與經驗。

756050
Project management and Case Practices
   2
     E 

Students will understand the fundamental concepts of Project Management and learn basic knowledge and skills about the conventional and advanced Project Management practices. This course is to introduce the basic concept of Project life cycles、Management of risk、 Project organization、The PM's Responsibilities、Planning the project: Planning process、Budgeting the project 、Scheduling the project、Allocating resources to the project、Monitoring and controlling the project etc.
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